
n Har ni använt 
bemanningsföretag  
under 2010?

ST Press enkät har skickats till 
85 myndigheter och statliga 
bolag med över 500 anställda. 
Svarsfrekvensen är 83,5 procent. 
Bemanningsföretag definierades 
som företag som hyr ut personal 
till kundföretagens ordinarie 
verksamhet, och där kund
företaget behåller ansvaret för 
arbetsledning.
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l Fyra av fem myndigheter 
och statliga bolag har använt 
sig av bemanningsföretag 
under 2010. Det visar en 
enkät som ST Press skickat 
till 85 statliga arbetsgivare 
med över 500 anställda.

De flesta större statliga 
arbets givare har alltså tagit 
in bemanningsföretag, men 
omfattningen är mestadels be-
gränsad. Det kan ibland röra 
sig enbart om en inhyrd tjänst 
under en vecka. Enstaka riktigt 
stora myndigheter har dock 
hyrt in uppemot ett hundratal 
personer under perioder om 
sex månader till ett år. 

De vanligaste arbetsupp-
gifterna för bemanningsföre- 
tagens anställda rör växel,  
reception, administration, IT,  
vaktmästeri och ekonomi. Ofta  
anlitas de för att täcka upp vid 
sjukdom, föräldraledigheter 
och semestrar eller i väntan 
på att en tjänst ska tillsättas. 
Andra skäl kan vara att man  

behöver extern expertis eller 
hjälp vid tillfälliga arbets-
toppar. Exempelvis anlitade 
länsstyrelserna bemannings-
företag i samband med röst-
räkningen efter årets val.  n

ST-företrädarna Niclas Karlsson och Inger Bergman, till höger, är överens med personalchefen 
Annica Fröberg om att inhyrning av personal ibland är bättre än vikariat.

På Helpdesk, där Johan Hugogård arbetar, har man använt bemanningsföretag flera gånger. En 
fördel är att man kan byta konsult om det inte fungerar bra, säger han. 
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Stor majoritet anlitar 
bemanningsföretag

in personal kommer upp. En 
är att det är en mindre kompli-
cerad process än att annonsera 
efter en vikarie.

– Om det handlar om ett kor-
tare inhopp är det mycket smi-
digare, tycker Annica Fröberg. 
Man slipper utlysning av vikari-
at, intervjuomgångar och even-
tuell uppsägningstid för perso-
nen. Vi får hjälp omgående.

En annan fördel – ur inhyra-
rens perspektiv – är att situatio-
nen blir enklare att hantera om 
en inhoppare inte klarar jobbet. 
Personen kan då bytas ut direkt 
eller efter en viss prövotid.

– Vi bestämmer i regel att vi 
gör en utvärdering efter en tid, 
och fungerar det inte får man 
byta konsult då, förklarar Johan 
Hugogård. Det är framför allt 

den sociala kompetensen som 
är viktig, och vi har haft en del 
konsulter som varit otrevliga 
mot kunderna.

Han håller med Anna Hell-
berg Gustafsson om att beman-
ningsföretag kan vara bra även 
för konsulterna. Att hoppa in på 
olika arbetsplatser kan öppna 
vägar in på arbetsmarknaden.

– Förutsättningarna gör det 

lättare att chansa på personen. 
En del av dem som varit hos oss 
hade kanske inte fått en möjlig-
het tidigare.

Liten andel är inhyrda
Inger Bergman och Niclas 
Karlsson i STs sektionsstyrelse 
tycker att KTH sköter personal-
inhyrning på ett bra sätt. De har 
bara ifrågasatt något enstaka 
fall. De framhåller att det rör sig 
om en ringa andel av personal-
styrkan: motsvarande 18 heltids-
tjänster i år, mot 2 900 anställda 
omräknat till heltid.

– Vi har inte sett tendenser 
till att arbetsgivaren börjat out- 
sourca jobb, säger Niclas Karls-
son. Men vikarierna har blivit 
färre.

Frågan om inhyrning av per-
sonal har aldrig varit uppe till 
principiell diskussion på KTH, 
varken mellan parterna eller 
inom ledningen. Personalchef 
Annica Fröberg säger att hon 
ändå har som riktlinje att kon-

sultuppdrag inte ska pågå läng-
re än sex-sju månader – hand-
lar det om längre tid rekryterar 
man. Och det går inte att sätta in 
konsulter på vilka arbetsuppgif-
ter som helst.

– Som konsult kan man inte 
företräda KTH, så det är kanske 
mindre bra att ha en konsult 
som chef. Det skulle också vara 
problematiskt om en konsult 
fattar myndighetsbeslut.

Ex-konsulten Anna Hellberg 
Gustafsson säger att hennes 
positiva erfarenheter av Proffice 
gör att hon kan tänka sig att ar-
beta där igen – även om lönen är 
ett stort problem. Men hon tror 
och hoppas ändå att hon är kvar 
på KTH om fem år.

– Det är inspirerande att träf-
fa alla duktiga människor som 
brinner för sitt ämne. Och så 
dessa unga människor från hela 
världen. De är på väg någon-
stans i livet. Det smittar! 

TexT  Ann dAHLin

foTo  cAspAr Hedberg

Här är inhyrning  ingen stridsfråga

ST15.indd   13 2010-11-23   01:55:44


